
MISLAV HERMAN: 

 - Evo samo malo da ja sebe namjestim. Dakle, ljudi nije nikakvo oružje. Ne bojte se. 

 Poštovani gospodine gradonačelniče, dame i gospodo, 

 Nakon što smo dobili novi vizualni identitet Grada Zagreba meni je velika čast i 

zadovoljstvo, dapače i privilegija pred ovim časnim domom vam predstaviti naš prijedlog 

novoga suvenira našega grada. Dakle, kao što vidite riječ je o konceptualno vrlo jednostavnome 

rješenju koje nije plošno nego je trodimenzionalno i odlikuje ga gotovo nevina jednostavnost o 

čemu i svjedoči njegov jednostavan naziv a to je stupić. Ovaj koncept vješto spaja prošlost i 

budućnost na način da dvije ove debele bijele trake simboliziraju Gornji i Donji grad, a ova 

tanka siva traka koja ih razdvaja novi suvremeni simbol Grada Zagreba a to je biciklistička 

staza. Također na vrhu imamo ovu svjetleću kupolu koja simbolizira najpoznatije zagrebačko 

brdo. Pogađate naravno da je to Jakuševac. Jednako tako kao što je ovi vizualni identitet 

personifikacija znamenitoga performansa gospodina Toma Gotovca iz 1981. godine jednako 

tako i ovaj naš novi simbol u prenesenom značenju predstavlja znameniti prst gospođe Sandre 

Benčić s kojim ona ovako vješto vrlo često maše. Ovaj suvenir vrlo zgodno se može primijeniti 

kao privjesak za ključeve, magnet za frižider ili recimo u neku olovčicu u boji.  

Zaključno: ima vrlo veliki potencijal jasno komunicirati trenutne emocije… 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 …Grada Zagreba prema prometnom kaosu koji ste stvorili gradonačelniče… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Hvala lijepo. 

 

 MISLAV HERMAN: 

 - …a to je ljutnja, frustriranost i ogorčenost. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Hvala lijepo potpredsjedniku za ovu obavijest. Ovo je bila obavijest. 

 

 MISLAV HERMAN: 

 - Hvala vam lijepa. Evo ja ću vam sada ovo predati. Neću vam stavljati na stol. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Hvala lijepo. Idemo dalje. Pozivam zastupnika Maura Sirotnjaka… 

 

 MIRJANA LICHTNER: 

 - Gradonačelnik se neće… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Pa bila je obavijest. 

 

 MARIO ŽUPAN (iz klupe): - Gradonačelnik mora odgovoriti. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - A što će odgovoriti kada je bila obavijest? 

 

 MARIO ŽUPAN (iz klupe): - Prijedlog je, ne obavijest. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Ili prijedlog. Gradonačelniče, želite? Ne želi. Idemo dalje.  



 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ (iz klupe): - Ne. Odgovoriti ću. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Čekajte onda. Gradonačelnik će dakle odgovoriti potpredsjedniku na njegov prijedlog. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Ovo ste ostavili tu. Zaboravili ste si stupić. 

 

 MISLAV HERMAN (iz klupe): - Uzeti ću, uzeti ću. Previše je toga za nositi. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Je, je. A vama je sigurno previše toga za nosit. To je citat HDZ-a -Previše je toga za 

odnijet-. To bi vama trebalo biti…  

……(Žamor)…… 

 …to bi vama trebalo biti vizualni identitet. Znači, HDZ, znači HDZ, to je vaš vizualni 

identitet. 

……(Nerazumljive upadice iz klupe)…… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Vrijeme neka ide. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - HDZ - Previše je toga za odnijet-. Evo to ja vama predlažem kao vizualni identitet 

HDZ-a. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Molim gradonačelnika u temu da se vrati. Idemo. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Meni je iskreno, gledam vas i mislim si jel' ovo kandidat za gradonačelnika Zagreba, 

jel' ovo predsjednik Zagrebačkog HDZ-a. Na zadnjoj sjednici Skupštine ovo je vaše pitanje od 

svih pitanja koje možete postaviti, od svih problema u Gradu Zagrebu koja ste nam ostavili, a 

koja moramo rješavati, pa uključujući, evo spomenuli ste Jakuševec.  

Dvadeset godina brojne Vlade koje ste vodili, vi ste bili predsjednik Skupštine prije mene 

zajedno sa Bandićem u koaliciji, dvadeset godina nije riješen Jakuševec. Sad kad ga rješavamo 

tako da smo predstavili i idejni projekt, poslali Studiju utjecaja na okoliš u ministarstvo i radimo 

sve da to bude u Resniku vi ste protiv te lokacije i ne nudite ni jednu drugu alternativnu lokaciju. 

Jel' to odgovorno ponašanje? Jel' to ozbiljno ponašanje nekog tko želi biti gradonačelnik?  

Tako da evo iskreno potpuno sam zapanjen da je ovo vaše zadnje pitanje za zadnju sjednicu 

Skupštine za nekog tko je predsjednik Zagrebačkog HDZ-a i ko želi biti gradonačelnik.  

Evo to vam jedino mogu odgovoriti. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Hvala gradonačelniče. To je bio prijedlog a ne pitanje. Ali dodatno objašnjenje je 

zatražio elektroničkim putem potpredsjednik Skupštine Mislav Herman. Izvolite. 

 

 MISLAV HERMAN: 

 - Gospodine gradonačelniče, neko se valja po podu a neko iznosi prijedloge u Gradskoj 

skupštini. Vidjeti ćemo što građani više honoriraju.  



Naravno da nisam zadovoljan vašim odgovorom zato što u njemu nema niti trunke inkluzivnosti 

s kojom se tako često dičite. Ja očekujem od vas da provedete o ovome javnu raspravu, da u tu 

javnu raspravu uključite stručna tijela a ne da ovako nervozno, pa čak ću reći i netolerantno i 

bezobrazno odgovarate na jedan ovako konstruktivan prijedlog.  

Mislim da je ovaj prijedlog suvenira puno bolji od natječaja za idejni koncept vizualni Grada 

Zagreba za koji ste potrošili preko 50 tisuća eura. Mi smo za ovaj stupić sa PDV potrošili 181 

euro. I mislim da će se idealno upravo ovaj stupić uklopiti u novi vizualni identitet Grada 

Zagreba. Na žalost, reći ću na početku, neko leži pred kampanjom na cesti a neko iznosi 

prijedloge… 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 …u časnom domu Grada Zagreba. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Potpredsjedniče, tu je ovaj etui ili futrola. Sve lijepe hrvatske riječi.  

 Gradonačelnik ima mogućnost dodatno pojasnit svoj odgovor. Izvolite gradonačelniče. 

Tomislav Tomašević. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Evo biti ću kratak. Nakon, nakon duga koji ste nam ostavili, nakon toga što je grad bio 

pred bankrotom jer je na računu bilo 3,8 milijuna eura kada sam preuzeo upravljanje gradom a 

trebalo je 44 milijuna eura da se isplate plaće u roku od tri tjedna. Da smo i jedan dan kasnili s 

plaćama grad bi otišao u bankrot jer šest mjeseci bi bilo kašnjenje svim dobavljačima koji bi 

krenuli sa blokadama na račun grada a onda i na račun Holdinga i otišao bi cijeli sustav u 

bankrot. Vi ste procijenili da će nam trebati pet godina za financijsku stabilizaciju.  

Mi smo to riješili u dvije godine. Tako da toliko o tome što ste nam vi ostavili a što smo mi 

riješili.  

 Što se tiče ovog stupića, znate gdje će on završit? Na parkirnim mjestima na Trgu žrtava 

fašizma gdje su bila HDZ-ova parkirna mjesta koja niste plaćali deset godina. 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 I više ih nećete imati a tamo će biti stupići. 

 

……(Žamor)…… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Hvala lijepa gradonačelniku.  

 

 MISLAV HERMAN (iz klupe): - Evo ja ću onda za to mjesto pred HDZ-om dati …… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ:  

 - Evo dozvolili smo mali performans dok nam se spusti za govornicu gospodin zastupnik 

Mauro Sirotnjak. Izvolite Mauro. 

 
 


